
   
  
 14 november 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
  
 
 
 
 
Plats och tid Nacka stadshus, sammanträdesrummet Nackasalen kl. 09.00-21.00 

(ajournering kl 18.31-18.41) 
 

Utses att justera Hans Peters (C)  
§§ 270-289 (block 1-5 § 289) 
Richard Herrey (M) 
§§ 289-291 (block 6-10 § 289) 

Alva Dahn (S) 
§§ 270-289 (block 1-5 § 289) 
Henrik Frank (S) 
§§ 289-291 (block 6-10 § 289) 

 
Paragrafer  

 
§§ 270-291 

 

Justeringsdatum  14 november 2022, §§ 273-281, 285 
(omedelbar justering) 
21 november 2022, §§ 286-291  
 

 

   

Underskrifter Sekreterare  

  Lina Sjöström                       Astrid Andersson 

 Ordförande  

  Eva Öhbom Ekdahl  

 Justerande  

  Hans Peters                                 Richard Herrey 

  Alva Dahn                                   Henrik Frank 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, §§ 273-281, 285 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Sammanträdesdatum 14 november 2022 
Anslaget sätts upp 15 november 2022 
Anslaget tas ned 7 december 2022 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 
 
BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat. 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 
 
Sammanträdesdatum 14 november 2022 
Anslaget sätts upp 23 november 2022 
Anslaget tas ned 15 december 2022 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Kommunsekreterare 

Utdragsbestyrkande 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Visar att ledamot/ersättare varit frånvarande under sammanträdet 
T Visar att ersättare tjänstgjort under sammanträdet 
N Visar att ersättare närvarat under sammanträdet 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under vilka 
paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela sammanträdet. 
 
 

Ledamöter X/-   Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 
Mats Gerdau X   Anders Bruhn N  

Richard Herrey X   Per Norling T  

Filip Wiljander  X   Elisabet Engström T  

Eva Öhbom Ekdahl X   Filippa Althoff T §§ 289 (block 1-

2 samt block 6-

10)-291 

Peter Zethraeus  X   Johan Hiller N  

Eivor Örenmark X   Oskar Rosell -  

Oliver Rykatkin X  §§ 270-289 (block 

1-5) 

Pernilla Hsu Båberg -  

Cecilia Gardner Larsson -   Noa Cortinez Samenius -  

Christina Ramm-Ericsson x   Christina Rinman -  

Mikael Sandström X   Christian Listérius N  

Helene Skantze X      

Andreas Brännström X   §§ 289 (block 6-10)-

291 

   

Agnes Palinski X      

Axel Krottler X  §§ 270-289 (block 

1-5) 

   

Tobias Nässén X      

Frank Svensson  X      

Asta Groth X  §§ 289 (block 3-10)-

291 

   

Bo Bergkvist X      

Dominique Faymonville X      

Angela Berglund X      

 Centerpartiet (C) 
Johan Krogh X   Martin Hedman T 289 (block 5) 

Emma Eide  X   Håkan Ekengren -  
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 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Olga Anikina  X   Birgitta Rönnqvist T §§ 270-289 

(block 1-4) 

Hans Peters X      
Christine Lorne X  §§ 289 (block 6-

10)-291 

   

 Liberalerna (L) 
Gunilla Grudevall-Steen X   Charlie Hedhav N  

Monica Brohede Tellström X   Maria Lidzell N  
Martin Sääf X      
 Kristdemokraterna (KD) 
Karin Teljstedt X   Martin Gunnesson N  

Anders Tiger X   Jonathan Lindgren N  

 Socialdemokraterna (S) 
Johanna Kvist  X   Magnus Duvnäs  -  

Andreas Andersson  X   Lovisa Emanuelsson T  

Gunnel Nyman Gräff  X   Anders Dorby -  

Espen Bjordal X   Moska Hassas -  

Maria Raner X   Andreas Falk N  

Henrik Unosson X   Emelie Norborg Friberg -  

Majvie Swärd  X   Stefan Hult N  
Mattias Qvarsell  -      
Alva Dahn X      
Håkan Athari Håkansson X      
Ella Tegsten X      
Henrik Frank X      
Helena Westerling X      

 Nackalistan (NL) 
Konstantinos Irina X   Awad Olwan T  
Mikael Carlsson  X   Nikki Vagnér N  
Lina Olsson  X   Päivi Dahlin N  
YuSie Rundkvist Chou  X   Bosse Ståldal -  
Lamin Jatta Modigh -      
Christina Ståldal X      
Kristina Granlund X      
 Sverigedemokraterna (SD) 
Esa Örmä X   Lars Alexandersson T  
Leonid Yurkovskiy -   Daniel Lindholm -  
Marie Jonsberg  X      
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Stephan Andersson  X      

 Vänsterpartiet (V) 
Alena Jukic X   Johanna Carnvik 

Schöier 
-  

Lisa Rasmussen X   Emma Bonér N  

Tomas Ottosson X      
Jan Salomonsson X      

 Miljöpartiet (MP) 
Desha Svenneborg X   Andreas Jakobsen 

Rydstedt 
T §§ 289 (block 8-

10)-291 

Lisskulla Zayane X   Maria Bang -  

Joel Lallerstedt X  §§ 270-289 (block 

1-7) 
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Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Filippa Althoff (utsedd av 
Moderaterna) t.o.m. 2023-12-31 .......................................................................................... 19 

§ 280 KFKS 2022-00729 .................................................................................. 20 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Roland Söderberg (utsedd av 
Moderaterna) t.o.m. 2023-12-31 .......................................................................................... 20 

§ 281 KFKS 2022-00729 .................................................................................. 21 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Mikael Gonelius (utsedd av 
Moderaterna) t.o.m. 2023-12-31 .......................................................................................... 21 

§ 282 KFKS 2022-00957 .................................................................................. 22 

Enkel fråga – Stämmer Fisksätra IFs berättelse om hur bytet av deras 
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AB ................................................................................................................................................. 29 

§ 288 KFKS 2022-00380 .................................................................................. 31 

Utformning av kommunens krisledningsnämnd samt säkerhetsprövning.................... 31 

§ 289 KFKS 2022-00072 .................................................................................. 33 
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§ 290 KFKS 2022-00977 .................................................................................. 61 

Revidering av reglementen i samband med ny mandatperiod ........................................ 61 

§ 291 KFKS 2022-01039 .................................................................................. 64 

Varför inte utse miljöpriset genom omröstning? Interpellation den 14 november 2022 
av Konstantinos Irina (NL) till kommunstyrelsens miljöutskotts ordförande Hans Peters (C) ......... 64 
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§ 270 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Hans Peters (C) och Alva Dahn (S) att justera  
§§ 270-289 (block 1-5 av § 289) samt åt Richard Herrey (M) och Henrik Frank (S) att 
justera §§ 289-291 (block 6-10 av § 289)  i protokollet, tillsammans med ordföranden. 
Justeringen äger rum den 14 november 2022 och den 21 november 2022. 
 
- - - - - 
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§ 271  KFKS 2022-00001 

Anmälningar från revisorerna, övriga anmälningar samt 
meddelanden och tillkännagivanden 

Beslut 
Inga anmälningar. 
 
 
 
 
- - - - - 
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§ 272 KFKS 2022-00729 

Nya ledamöter och ersättare i Nacka 
kommunfullmäktige 
 
Länsstyrelsen har utsett nedanstående personer till Nacka kommunfullmäktige. 
 
Joel Lallerstedt (MP), ledamot 
Andreas Jacobsen Rydstedt (MP), ersättare 
Maria Helena Elisabet Bang (MP), ersättare  
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§ 273 KFKS 2022-00729 

Val av fyra ledamöter och fyra ersättare till 
Käppalaförbundets fullmäktige under den kommande 
mandatperioden 2023-2026 

Beslut 
Till rubricerade uppdrag väljs: 
 
Ledamöter 
Bo Bergqvist (M) 
Alva Dahn (S) 
 
Ersättare 
Henrik Unosson (S) 
Peter Zethraeus (M) 
Cecilia Gardner Larsson (M) 
 
Val av återstående två ledamöter och en ersättare bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
 
- - - - - 
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§ 274 KFKS 2018-00888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
kulturnämnden från Monica Segerman (M) samt val av 
ny ledamot t.o.m. 2022-12-31 
 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ledamot bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 275 KFKS 2018-00888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
val- och demokratinämnden från Annika Franksdotter 
(M) samt val av ny ledamot t.o.m. 2022-12-31 

Beslut 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ledamot bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 276 KFKS 2018-00888 

Val av ombud till Storstholms förbundsmöte efter 
Cathrin Bergenstråhle (M) t.o.m. utgången av 2022 

Beslut 
Val av ombud bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
 
- - - - -  
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 277 KFKS 2018-00888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Stefan 
Hedlund (utsedd av Liberalerna) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Val av nämndeman bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 278 KFKS 2018-00888 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Sofia Peters 
(utsedd av Centerpartiet) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Val av nämndeman bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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§ 279 KFKS 2022-00729 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Filippa 
Althoff (utsedd av Moderaterna) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Till ny nämndeman väljs Henrik Holmquist. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur 
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§ 280 KFKS 2022-00729 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Roland 
Söderberg (utsedd av Moderaterna) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Till nämndeman väljs Ivan Vikalo. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
 
- - - - - 
  



 
21 (64) 

 14 november 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 
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§ 281 KFKS 2022-00729 

Val av nämndeman till Nacka tingsrätt efter Mikael 
Gonelius (utsedd av Moderaterna) t.o.m. 2023-12-31 

Beslut 
Val av nämndeman bordläggs. 
 
Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
. 
 
- - - - - 
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§ 282 KFKS 2022-00957 

Enkel fråga – Stämmer Fisksätra IFs berättelse om hur 
bytet av deras materialförråd gick till i vintras? 
Enkel fråga från Lisa Rasmussen (V) till fritidsnämndens ordförande Gunilla Grudevall Steen (L), 
bordlagd i KF 2022-10-17 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga  
 
 
 
- - - - - 
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§ 283 KFKS 2022-00970 

Interpellation – Säker arbetsmiljö för Nackas 
feriearbetare 
Interpellation den 17 oktober 2022 av Lisa Rasmussen (V) till kommunstyrelsens ordförande Mats 
Gerdau (M) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
Svar 
 
 
 
- - - - - 
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§ 284 KFKS 2022-00953 

Interpellation - Finns det tillräcklig kompetens i 
skolledningarna i Nacka om hur man hanterar mobbing 
som sker på rasistisk grund? 
Interpellation den 17 oktober 2022 av Alena Jukic (V) till utbildningsnämndens ordförande Monica 
Brohede Tellström (L) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
Svar 
 
Protokollsanteckningar 
YuSie Rundkvist Chou lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Ansvaret för feriearbeten ligger under nämnden för arbete och försörjning (NAF) som är 
det nya namnet på Arbets- och företagsnämnden (AFN). Som ordinarie ledamot i NAF 
finner jag det anmärkningsvärt att vi i ansvarig nämnd inte hört något överhuvudtaget om 
denna allvarliga arbetsplatsolycka där en sommarjobbare föll tre meter från en stege. Det 
hade kunnat gå riktigt illa. 
 
Visserligen har kommunstyrelsen arbetsgivaransvaret, men ansvarig nämnd bör självklart 
informeras, t ex under de rapporter vi får om feriearbeten. Nackas projektledare för 
feriejobben är för övrigt nominerad till Årets Nackabo. Han har ju deltagit i våra 
nämndmöten. Varför har vi inte fått kännedom om detta?” 
 
 
- - - - - 
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§ 285 KFKS 2022-00949 

Ansvarig utgivare för kommunfullmäktiges sändningar 

Beslut 
 

1. Kommunfullmäktige utser ordförande Eva Öhbom Ekdal till ansvarig 
utgivare för sändningar av kommunfullmäktiges sammanträden på 
www.nacka.se. 

2. Kommunfullmäktige utser 1:e vice ordförande Hans Peters till ersättare 
till ansvarig utgivare efter ordförande. 

3. Kommunfullmäktige utser 2:e vice ordförande Helena Westerling till 
ersättare till ansvarig utgivare efter 1:e vice ordförande. 

 
Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendet 
Kommunfullmäktiges sammanträden webbsänds via Internet. Eftersom direktsändningar 
via Internet bedöms som radioprogram enligt yttrandefrihetsgrundlagen behöver 
kommunen anmäla sin sändningsverksamhet och en ansvarig utgivare till Myndigheten för 
press, radio och tv. 
 
Kommunfullmäktige utsåg den 15 oktober 2018, § 250, ordförande i kommunfullmäktige, 
Eva Öhbom Ekdal, till ansvarig utgivare för webbsändningarna av kommunfullmäktiges 
sammanträden. Kommunfullmäktige beslutade även att utse andra vice ordförande Carl-
Magnus Grenninger till ersättare till ansvarig utgivare efter förste vice ordförande. 
Kommunfullmäktige beslutade den 19 november 2018, § 280, att utse förste vice 
ordförande Martin Hedman till ansvarig utgivare efter ordförande. Då kommunfullmäktige 
har valt en ny ordförande och ett nytt presidium den 17 oktober 2022 innebär det att 
kommunfullmäktige även behöver utse ansvarig utgivare, samt ersättare för denna, för 
webbsändningarna. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 24 oktober 2022, § 276 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslistaben, daterad den 18 oktober 2022 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 286 KFKS 2016-00803 

Genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojekt 
Samordning Orminge C, allmänna anläggningar, 
fastighet Orminge 60:1 m.fl., Boo 
Utbyggnadspromemoria samt beslut om budget för genomförandet 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar budget för stadsbyggnadsprojekt Samordning Orminge C och 
93102387 med 25 miljoner kronor netto för år 2025 och framåt. Detta fördelat på 95 
miljoner kronor i investeringsinkomster och -70 miljoner kronor i investeringsutgifter. 

Ärendet 
All genomförande av ny- och ombyggnad av allmänna anläggningar i Orminge centrum har 
samlats i ett eget stadsbyggnadsprojekt. Det innebär att genomförande av allmänna 
anläggningar inom respektive stadsbyggnadsprojekt/detaljplan inom planprogramområdet 
har lyfts ur dessa och samlats i projekt Samordning Orminge C. Utbyggnaden av allmänna 
anläggningar inom planprogramområdet ska finansieras genom exploateringsersättning från 
exploatörer, ersättning från ledningsägare, stadsbidrag, markintäkter och 
tomträttsupplåtelser från stadsbyggnadsprojekten i Orminge. 
 
Ett förslag till genomförandebeslut för stadsbyggnadsprojektet Samordning Orminge C, 
93102387, har tagits fram och omfattar en utbyggnadspromemoria som beskriver 
utbyggnad av allmänna anläggningar avseende färdigställande av etapp 4, deletapp 4:2 och 
deletapp 4:3, samt etapp 5, indelad i deletapp 5:1 och deletapp 5:2.  
 
Genomförandebeslutet innehåller även en begäran om budget för deletapperna 4:2, 4:3, 5:1 
och 5:2 avseende projektering och utbyggnad av allmänna anläggningar, kostnad för 
projektledning och styrning av stadsbyggnadsprojektet fram till projektavslut samt en 
begäran om utökad budget för etapp 3. 
 
Budget beviljas för Samordning Orminge C, 93102387, från budgetramen för 
stadsbyggnadsprojekt för år 2022-2024, vilken beviljades av kommunfullmäktige den 16 
november 2020, samt beviljas för år 2025 och framåt, med totalt -105 miljoner kronor 
netto. Detta fördelat på 115 miljoner kronor i investeringsinkomster och -220 miljoner 
kronor i investeringsutgifter. 
 
Totalt genererar alla stadsbyggnadsprojekt, inklusive samordningsprojektet, inom 
planprogramområdet för Orminge centrum ett positivt netto om cirka 400 miljoner kronor 
till kommunen. 
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Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 24 oktober 2022, § 273 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten och anläggningsenheten daterad den 22 
september 2022  
Bilaga 1 Utbyggnads-PM  
Bilaga 2 Ärendeöversikt 

Yrkanden 
Peter Zethreaeus (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade avslag på den del som rör deletapp 4:3 (Sarvträsk). 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde Christina Ståldals ändringsyrkande mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit yrkandet.  
 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen angavs 51 röster mot förslaget och 7 
röster för förslaget. 3 ledamöter avstod att rösta. Ordföranden konstaterade att 
kommunfullmäktige därmed hade avslagit Christina Ståldals yrkande. 
 
Ordföranden ställde därefter kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Protokollsanteckningar 
Peter Zethraeus lät anteckna följande till protokollet för Moderaterna. 
”Avseende de delar av beslutspunkterna 1-4 som berör etapp 4:3, Sarvträsk, så har det 
redan på ett tidigt stadium i planeringen varit viktigt att säkra upp en del av våtmarken och 
dess värden i anslutning till helhetsmiljön Sarvträsk. Många utredningar har gjorts, man har 
erhållit tillstånd för vattenverksamhet och detaljplanens genomförande antas inte medföra 
betydande miljöpåverkan, en bedömning som även Länsstyrelsen delar. Det vidtas 
skyddsåtgärder för att säkerställa att exploateringen totalt sett inte påverkar 
bevarandestatusen för skyddade arter. Biotophöjande åtgärder genomförs, 
övervintringsplatser för groddjur säkras, fladdermusholkar sätts upp, reglering av belysning 
i bostadskvarteret som vätter mot Sarvträsk mm. Man har även anlagt två nya lekdammar 
för groddjur, groddjurspassager med ledarmar har anlagts under Mensätravägen, 
Skarpövägen och Ornövägen. Den sumpskog som försvinner kommer också att 
kompenseras för på annat håll genom anläggning av motsvarande yta. För oss moderater är 
det viktigt att kunna ta ansvar både för bostadsbyggande och för natur och miljö. 
 
Det här beslutet syftar till att förse den kommande utbyggnaden i Orminge Centrum med 
teknisk försörjning och allmänna anläggningar. Att som Nackalistan nu yrka på avslag 
innebär alltså att bebyggelsen i Norra Sarvträsk inte förses med vägar, el, VA etc. Det vore 
olyckligt.” 
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Christina Ståldal lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Trots den redan högs exploateringsgraden i Orminge centrum, så väljer den styrande 
majoriteten att utöka den, genom att ta Sarvträsk, en centralt placerad våtmark i anspråk 
och exploatera ytan ytterligare.  
 
Man decimerar därmed habitatet för de många kräl- och groddjur som finns här, liksom för 
fåglar, övriga djur och växter. Man försämrar för den naturliga dagvattenreningen och 
utökar i stället för den hårdgjorda marken som också får mer miljöskadliga ämnen. 
Nackalistan anser att det räcker med den redan höga exploateringen på redan ianspråktagen 
mark. Vi noterat även den stora fördyringen av stadsbyggnadsprojektet som nu 
prognisticeras gå i förlust med en kvarts miljard. Detta till stor del p g a ökade 
marknadspriser på grund av det rådande världsläget.” 
 
- - - - - 
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§ 287 KFKS 2022-00449 

 

Ägardirektiv för kommunens bolag samt egna kapitalet i 
Nacka vatten och avfall AB 

Beslut 
1 Kommunfullmäktige antar ägardirektiv för kommunens moderbolag – 

Nacka Stadshus AB enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 11 
oktober 2022. 

2 Kommunfullmäktige antar ägardirektiv för Nacka vatten och avfall AB 
bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad den 11 oktober 2022. 

3 Kommunfullmäktige antar ägardirektiv för Nacka Energi AB och dess 
dotterbolag bilaga 3 till tjänsteskrivelsen daterad den 11 oktober 2022. 

4 Kommunfullmäktige antar ägardirektiv för Centrala Nacka 
marknadsbolag AB bilaga 4 till tjänsteskrivelsen daterad den 11 oktober 
2022. 

5 Kommunfullmäktige antar ägardirektiv för Boo 1:207 AB bilaga 5 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 11 oktober 2022. 

6 Kommunfullmäktige antar ägardirektiv för Nacka Skarpnäs 
Exploaterings AB bilaga 6 till tjänsteskrivelsen daterad den 11 oktober 
2022. 

7 Kommunfullmäktige beslutar att de nya ägardirektiven enligt 
beslutspunkterna 1-6 börjar att gälla den 1 maj 2023. 

8 Kommunfullmäktige beviljar ett ovillkorat aktieägartillskott på 40 
miljoner kronor till Nacka Stadshus AB samt uppdrar till Nacka Stadshus 
AB att ge ett ovillkorat aktieägartillskott på 40 miljoner kronor till Nacka 
vatten och avfall AB. 

Ärendet 
En översyn av ägardirektiven till de kommunala bolagen har genomförts utifrån behovet av 
en tydligare ägarstyrning och en gemensam struktur för bolagens ägardirektiv. Nacka 
Stadshus AB beslutas få ett samlat uppdrag att, utifrån ett tydligt koncernperspektiv, utöva 
en tydligare ägarstyrning över kommunens helägda dotterbolag. Utifrån nu beslutade 
ägardirektiv får såväl Nacka Stadshus AB som dess dotterbolag ett tydligt fokus på 
koncernnyttan, den samlade styrningen och kommunens styrmodell.   

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 24 oktober 2022, § 275 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik- och kanslistaben och ekonomi- 
och finansstaben, daterad den 11 oktober 2022 



 
30 (64) 

 14 november 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Bilaga 1. Förslag på nytt ägardirektiv - Nacka Stadshus AB 
Bilaga 2. Förslag på nytt ägardirektiv - Nacka vatten och avfall AB  
Bilaga 3. Förslag på nytt ägardirektiv - Nacka Energi AB  
Bilaga 4. Förslag på nytt ägardirektiv - Centrala Nacka marknadsbolag AB  
Bilaga 5. Förslag på nytt ägardirektiv - Boo 1:207 A 
Bilaga 6. Förslag på nytt ägardirektiv - Nacka Skarpnäs Exploaterings AB 
Bilaga 7. Nuvarande ägardirektiv – Nacka Stadshus AB  
Bilaga 8. Nuvarande ägardirektiv - Nacka vatten och avfall AB 
Bilaga 9. Nuvarande ägardirektiv - Nacka Energi AB 
Bilaga 10. Nuvarande ägardirektiv - Centrala Nacka marknadsbolag AB 
Bilaga 11. Nuvarande ägardirektiv - Boo 1:207 AB 
Bilaga 12. Nuvarande ägardirektiv - Nacka Skarpnäs Exploaterings AB (fd Goldcup) 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag till beslut. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Lina Olsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Ärendet, som Nackalistans bifaller i sin helhet, innebär totalt sju beslut om ägardirektiv 
samt ett åttonde beslut om att NSAB get NVOA 40 MSEK i ett ovillkorat aktieägartillskott 
till NVOA. Det sistnämnda är något som vi starkt rekommenderar. Idag har NVOA ett 
ägarkapital på 100 000 kr. För ett bolag som hanterar alla vatten- och avloppsledningar i 
kommunen, dagvattenhantering kretsloppscentraler och sophämtning. Med ett aktiekapital 
som motsvarar en privatperson som startar eget konsultbolag. Ett stort antal nyckeltal har 
påverkats negativt av detta under de sex åren som bolaget existerat. Hade jag suttit i 
kommunfullmäktige (KF) våren 2016, när beslutet att NVOA skulle grundas, då hade jag 
självklart yrkat på ett större aktieägarkapital vid bolagets start. Ändå har en skicklig 
bolagsledning lyckats styra bolagets finanser på ett gott sätt. Men misstag går att rätta till i 
efterhand. Genom detta beslut beviljar KF 40 MSEK i aktiekapital. Ett mycket bra beslut, 
om än sex år försenat.” 
 
Lars Alexandersson lät anteckna följande till protokollet för Sverigedemokraterna. 
”Det förslagna ägardirektivet för Nacka Stadshus AB med dotterbolag medför ett tydligare 
fokus på koncernnytta. Vi stöder detta givet att det leder till effektivare ledning och skötsel 
av bolagen. Dock får ett eftersökt ”tydligare koncernperspektiv” genom ägarstyrning inte 
medföra sådan öppen eller dold skatteplanering och/eller prissättning av koncerninterna 
transaktioner att bolagens prissättning mot kund baserad på självkostnadsprincipen i 
Kommunallagen förfelas.”     
- - - - - 
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§ 288 KFKS 2022-00380 

 

Utformning av kommunens krisledningsnämnd samt 
säkerhetsprövning 
Antagande av nytt reglemente 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar krisledningsnämndens reglemente i enlighet 

med bilaga 1 till tjänsteskrivelse reviderad den 12 oktober 2022.  
2. Kommunfullmäktige antar föreslagna ändringar i kommunstyrelsens 

reglemente avseende krisledningsnämndens organisation i enlighet med 
bilaga 2 till tjänsteskrivelse 12 oktober 2022. Ändringarna träder i kraft 
den 1 januari 2023. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att krisledningsnämndens ledamöter ska 
genomgå säkerhetsprövning enligt 3 kap.1 § säkerhetsskyddslagen 
(2018:585) om det är påkallat utifrån säkerhetsskyddsanalysen.  

4. Kommunfullmäktige beslutar att krisledningsnämndens reglemente 
börjar gälla den 1 januari 2023. 

Ärendet 
Av lagen (2006:544) om kommuners och regioners åtgärder inför och vid extraordinära 
händelser i fredstid och höjd beredskap framgår att kommuner och regioner ska ha en 
krisledningsnämnd vars funktion är att träda in när central samordning och beslutsfattande 
vid extraordinära händelser i fredstid krävs. Krisledningsnämnden i Nacka kommun har 
inte tidigare haft ett eget reglemente. Nämndens uppdrag har i stället reglerats i 
kommunstyrelsens reglemente.  
 
För att tydliggöra krisledningsnämndens uppdrag föreslås att kommunfullmäktige antar ett 
reglemente för nämnden och reviderar kommunstyrelsens reglemente i de delar som rör 
krisledningsnämnden och det av kommunstyrelsen inrättade krisledningsutskottet. För 
kommunstyrelsens del föreslås att kommunstyrelsens delegationsordning revideras i de 
delar som rör krisledningsutskottet. Då krisledningsnämnden kan komma att hantera 
säkerhetskänslig information föreslås också att kommunfullmäktige beslutar att nämndens 
ledamöter ska genomgå säkerhetsprövning om det är påkallat utifrån 
säkerhetsskyddsanalysen. Ledamöter i kommunfullmäktige är enligt säkerhetsskyddslagen 
undantagna från krav på registerkontroll. Undantaget gäller dock inte för ledamöter i en 
nämnd eller styrelse som bedriver säkerhetskänslig verksamhet och där säkerhetsprövning 
krävs för det specifika uppdraget. 
 
En revidering av ledningsstabens förslag har gjorts i ärendet efter beredning i 
kommunstyrelsens arbetsutskott den 11 oktober 2022. Revideringen avser förslag till 
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reglementet (bilaga 1) och rör mandatperioden för krisledningsnämnden. 
Krisledningsnämnden föreslås följa samma mandatperiod som kommunstyrelsen och dess 
utskott, istället för att väljas om ett år i taget som det ursprungliga förslaget löd. Även ett 
förtydligande har tillfogats ärendet rörande säkerhetsprövningen. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 24 oktober 2022, § 274 
Tjänsteskrivelse från ledningsstaben, reviderad den 12 oktober 2022 
Bilaga 1 Förslag till reglemente för krisledningsnämnd, reviderad den 12 oktober 2022 
Bilaga 2 Förslag till revidering av kommunstyrelsens reglemente 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Karin Teljstedt (KD) bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

Protokollsanteckningar 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”Behovet av att rusta Sveriges beredskap för allehanda kriser är mycket stort, då detta är ett 
område som varit eftersatt i decennier. Framför allt det senaste årets händelser har gjort 
detta omöjligt att blunda för. Nacka kommun har börjat arbeta med detta på flera olika 
områden, men mycket kvarstår att göra för att kunna möta de många former och nivåer av 
hot och kriser som är tänkbara.  
 
För att kunna göra det krävs ett systematiskt arbete, på tjänstemannanivå, men även på 
politisk nivå. Visserligen regleras en hel del i lagar och förordningar, men långt ifrån allt, 
och det utgör endast en miniminivå. För att kommunen skall kunna värna sina 
medborgares väl måste ett större arbete till, och en organisation för politiskt ansvarstagande 
för prioriteringar och beslut. 
 
Som ett steg mot en sådan organisation är det utmärkt att kommunen på detta sätt 
förtydligar och effektiviserar ledningsansvaret i ett krisläge. Det förefaller helt naturligt att 
KSAU får det övergripande ansvaret för krisledningsnämnden. 
Särskilt viktigt är detta för att det möjliggör säkerhetsprövning av de berörda politikerna. 
Detta är en ovanlig praktik, som även bör utsträckas till alla som är involverade i 
detaljplaneringen av krisberedskapen.” 
 
------- 
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§ 289 KFKS 2022-00072 

Mål och budget 2023-2025 för Nacka kommun 

Beslut 
A. 
Kommunfullmäktige beslutar att behandlingen av ärendet ska delas in i nedanstående 
block. Under inledningsblocket följer talarordningen partistorleken och därefter är första 
och andra inlägget under varje block avsedda för den som är ordförande och 2:e vice 
ordförande i respektive nämnd. Byte av tjänstgörande kan ske mellan blocken. Icke 
tjänstgörande ersättare har yttranderätt. 

1. Inledning och allmänpolitisk debatt 
2. Kommunstyrelsen, överförmyndarnämnden, övergripande och skattesats 
3. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden  
4. Natur- och trafiknämnden  
5. Socialnämnden 
6. Äldrenämnden  
7. Arbets- och företagsnämnden 
8. Utbildningsnämnden 
9. Fritidsnämnden  
10. Kulturnämnden 

 
Beslut om mål och budget, samt i förekommande fall beslut om budgetpåverkande 
motioner, fattas inom respektive block. 
 
B. 
Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag till mål och budget 2023-2025. 
 
Skattesatsen för år 2023 fastställs till 17:98. 
 
C. 
Motion (V) – Träffpunkt Sickla 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom det i dagsläget inte finns behov 
eller kundunderlag till en ny träffpunkt. Motionen är härmed färdigbehandlad. 
 
Motion (V) – Skapa seniorboenden i alla kommundelar 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen med hänvisning till att det redan finns ett 
balanserat utbud av seniorbostäder i hyresrättsform i flera kommundelar i Nacka. 
 
Motion (V) – Stöd till elever med autism 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete inom de kommunala skolorna i 
Nacka kring stöd till elever med autism som uppfyller intentionerna i motionen samt att 
kommunen ersätter skolor med ett tilläggsbelopp för elever med omfattande behov av 
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särskilt stöd samt att denna så kallade likvärdighetsresurs kommer att höjas rejält. Motionen 
är med detta färdigbehandlad. 
 
Motion (S) – Stöd till vikariepool för lärare 
Kommunfullmäktige noterar redovisningen av lagstiftningen gällande ersättning till 
skolhuvudmän, Nacka kommuns styrmodell och tidigare utredning gällande införande av 
en kommunal vikariepool. Med denna notering förklaras motionen färdigbehandlad. 
 
Ärendet 
Mål och budget 2023–2025 innehåller Allianspartiernas förslag till budget och övergripande 
mål för kommunen med tillhörande fokusområden och resultatindikatorer för nämnderna. 
Förslaget innehåller också finansiella resultatindikatorer för god ekonomisk hushållning 
samt drift- och investeringsbudget. Budgeten visar för 2023 ett resultat på 582,3 miljoner 
kronor inklusive reavinster. Resultatet exklusive jämförelsestörande poster är på 129,3 
miljoner kronor. Skattesatsen för 2023 är oförändrad 17:98.  
 
I budget 2023 prioriteras checkhöjningar inom skola, äldreomsorg, kulturskola och social 
omsorg. Budgeten för nämnderna ökar med 295,0 miljoner kronor jämfört med 2023. 
Ökningen består av volymökningar på 94,3 miljoner kronor och satsningar som exempelvis 
checkökningar på 200,8 miljoner kronor. Av volymökningarna går de största beloppen till 
socialnämnden 46,0 miljoner kronor, äldrenämnden på 23,4 och utbildningsnämnden på 
21,4 miljoner kronor. Nämnden för arbete och försörjning minskar sina volymer med 30,0 
miljoner kronor. I förslaget finns projektbudget inklusive investeringar på totalt -1 054,5 
miljoner kronor, varav -1 853,0 miljoner kronor avser investeringar och +798,5 miljoner 
kronor driftsbudget främst markförsäljningar. De största projekten sker inom 
fastighetsenheten, stadsutveckling samt inom natur- och trafik. Lånetaket för 
koncernbanken fastställs till 2 500,0 miljoner kronor.  

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 24 oktober 2022, § 272 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret daterad den 24 oktober 2022 och reviderad den 
7 och 10 november 2022 
Mål och budget 2023-2026 för Nacka kommun, reviderad den 10 november 2022 
Förhandlingsprotokoll MBL § 11, inklusive bilagor med fackliga yrkanden 
Blockindelning 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 november 2022, § 294 
Socialdemokraternas budgetförslag 
Nackalistans budgetförslag, version ”rev D” 
Sverigedemokraternas budgetförslag 
Vänsterpartiets budgetförslag 
Miljöpartiets budgetförslag 
Bilagor från nämnder och styrelser 
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Block 2 – Övergripande och skattesats, kommunstyrelsen, 
överförmyndarnämnden 
 
Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Mats Gerdau (M) yrkade med instämmande av Johan Krogh (C), Emma Eide (C), Gunilla 
Grudevall Steen (L) och Karin Teljstedt (KD) bifall till kommunstyrelsens förslag till mål 
och budget. 
 
Johanna Kvist (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade med instämmande av Christina Ståldal (NL) bifall till 
Nackalistans förslag till mål och budget. Han yrkade därvid att punkterna 4, 18, 20, 23, 26, 
27 och 35 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Esa Pekka Örme (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 2 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Tomas Ottosson (V) yrkade med instämmande av Jan Salomonsson (V) bifall till 
Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han yrkade därvid att punkterna 6, 10, 30 och 
57 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 
 
Desha Svenneborg (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Beslutsgång skattesats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag mot varandra och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag avseende 
skattesatsen. 
 
Beslutsgång övergripande 
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 4 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 6 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 10 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 57 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen angavs 33 röster mot förslaget och 23 röster för förslaget. 3 ledamöter avstod 
från att rösta. Två ledamöter var frånvarande. Därmed avslogs förslaget. 
Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 
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• Voteringslista 2 
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Miljöpartiets, 
Vänsterpartiets, Nackalistans och Sverigedemokraternas förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende det övergripande området. 

Beslutsgång kommunstyrelsen 
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 18 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen angavs 28 röster mot förslaget och 15 röster för förslaget. 18 ledamöter avstod 
från att rösta. Därmed avslogs förslaget. 
Vid voteringen angavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 3 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 20 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 23 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 26 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 27 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 35 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 2 i Sverigedemokraternas förslag och 
fann att kommunfullmäktige avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 30 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Beslutsgång överförmyndarnämnden 
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 145 i Nackalistans förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 149 i Nackalistans förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
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Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Miljöpartiets, 
Vänsterpartiets, Nackalistans och Sverigedemokraternas förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende överförmyndarnämndens område. 
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Block 3 – Miljö- och stadsbyggnadsnämnden 
 
Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Peter Zethraeus (M) yrkade, med instämmande av Johan Krogh (C), Martin Sääf (L) och 
Anders Tiger (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget. 
 
Henrik Unosson (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  

Stephan Andersson (SD), med instämmande av Esa Örmä (SD), yrkade bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. Han yrkade därvid att punkten 21 i 
förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Desha Svenneborg (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 76 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Hon yrkade 
därvid att punkterna 62, 63, 65 och 78 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Beslutsgång  
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 62 i Nackalistans förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 63 i Nackalistans förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 65 i Nackalistans förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 78 i Nackalistans förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 21 i Sverigedemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 76 i Vänsterpartiets förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 34 röster mot förslaget och 4 röster för förslaget. 23 ledamöter avstod 
från att rösta. Därmed avslogs förslaget.  
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
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• Voteringslista 4. 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra, och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende miljö- och stadsbyggnadsnämndens område. 
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Block 4 – Natur- och trafiknämnden 
 
Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Dominique Faymonville (M), Karin Teljstedt 
(KD) och Gunilla Grudevall-Steen (L), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och 
budget. 

Lina Olsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Hon yrkade 
därvid att punkterna 82, 89 och 98 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Tomas Ottosson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 78 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Joel Lallerstedt (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

Majvie Swärd (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 

Marie Jonsberg (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Hon yrkade därvid att punkten 25 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Beslutsgång 
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 82 i Nackalistans förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 89 i Nackalistans förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 98 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 30 röster mot förslaget och 15 röster för förslaget. 16 ledamöter avstod 
från att rösta. Därmed avslogs förslaget.  
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 5 
 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 25 i Sverigedemokraternas förslag, 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 78 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 30 röster mot förslaget och 15 röster för förslaget. 16 ledamöter avstod 
från att rösta. Därmed avslogs förslaget.  
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Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 
• Voteringslista 6 

Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra, och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende natur- och trafiknämndens område. 
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Block 5 - Socialnämnden 
 
Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Helene Skantze (M) yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt (KD), Gunilla Grudevall 
Steen (L) och Martin Hedman (C) bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Han yrkade 
därvid att punkterna 112-115 skulle ställas under särskild proposition.  
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Hon yrkade 
därvid att punkterna 87-88 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  
 
 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget.  
 
Stephan Andersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget.  
 
Yrkanden avseende motionen  
Helene Skantze (M) yrkade, med instämmande av Martin Hedlund (C) bifall till 
kommunstyrelsens förslag avseende motionen ”Träffpunkt Sickla”. 
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade med instämmande av Gunnel Nyman Gräff (S) bifall till 
motionen ”Träffpunkt Sickla”. 
 
Beslutsgång  
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 112 i Nackalistans förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 113 i Nackalistans förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 114 i Nackalistans förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 115 i Nackalistans förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 87 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
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voteringen avgavs 34 röster mot förslaget och 24 röster för förslaget. 3 ledamöter avstod 
att rösta. Därmed avslogs förslaget.  
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 7 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 88 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Motion - Träffpunkt Sickla 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende socialnämndens område. 
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Block 6 – Äldrenämnden 
 
Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Eivor Örenmark (M), Monica Brohede 
Tellström (L) och Johan Krogh (C), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  
 
Espen Bjordal (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 45 underpunkt 5 skulle ställas under särskild proposition.  
 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Lars Alexandersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 36 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Lisa Rasmussen (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Hon yrkade 
därvid att punkterna 109-110 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Christina Ståldal (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Hon yrkade 
därvid att punkterna 136, 139, 141 och 143 skulle ställas under särskild proposition.  
 
Yrkanden avseende motionen  
Karin Teljstedt (KD) yrkade, med instämmande av Eivor Örenmark (M), Monica Brohede 
Tellström (L) och Johan Krogh (C) bifall till kommunstyrelsens förslag avseende motionen 
”Skapa seniorboenden i alla kommundelar”. 
 
Espen Bjordal (S) yrkade med instämmande av Lars Alexandersson (SD) och Lisa 
Rasmussen (V) bifall till motionen ”Skapa seniorboenden i alla kommundelar”. 
 
Beslutsgång  
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 45 underpunkt 5 i 
Socialdemokraternas förslag och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot förslaget och 24 
röster för förslaget. 3 ledamöter avstod att rösta. Därmed avslogs förslaget.  
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 8 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 136 i Nackalistans förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 139 i Nackalistans förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
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Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 141 i Nackalistans förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 143 i Nackalistans förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 36 i Sverigedemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 109 i Vänsterpartiet förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 34 röster mot förslaget och 24 röster för förslaget. 3 ledamöter avstod 
att rösta. Därmed avslogs förslaget.  
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 9 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 110 i Vänsterpartiet förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Motion - Skapa seniorboenden i alla kommundelar 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende äldrenämndens område. 
 
 
  



 
46 (64) 

 14 november 2022 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Block 7 – Nämnden för arbete och försörjning (tidigare arbets- 
och företagsnämnden) 
 
Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Filip Wiljander (M) yrkade, med instämmande av Olga Anikina (C), Martin Sääf (L) och 
Karin Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  
 
Gunnel Nyman Gräff (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  
 
Marie Jonsberg (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget.  
 
YuSie Rundkvist Chou (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Hon 
yrkade därvid att punkterna 40 och 43 skulle ställas under särskild proposition.  
 
Joel Lallerstedt (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 
 
Alena Jukic (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Hon yrkade 
därvid att punkterna 44, 45 och 47 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Beslutsgång  
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 40 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 43 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 44 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 45 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 47 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 34 röster mot förslaget och 4 röster för förslaget. 23 ledamöter avstod 
att rösta. Därmed avslogs förslaget.  
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 10 
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Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende nämnden för arbete och försörjnings (tidigare arbets- 
och företagsnämnden) område. 
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Block 8 – Utbildningsnämnden 
 
Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Emma Eide (C), Andreas 
Brännström (M), och Karin Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och 
budget.  

Andreas Andersson (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget.  

Jan Salomonsson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkterna 91, 96 och 97 i förslaget skulle ställas under särskild 
proposition. 

Esa Örmä (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 31 i förslaget skulle ställas under särskild proposition. 

Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Han yrkade 
därvid att punkterna 123, 124, 127 och 129 i förslaget skulle ställas under särskild 
proposition. 

Andreas Jakobsen Rydstedt (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget. 

Yrkanden avseende motionerna 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade, med instämmande av Emma Eide (C) och Andreas 
Brännström (M), bifall till kommunstyrelsens förslag avseende motionerna ”Stöd till elever 
med autism” och ”Stöd till vikariepool för lärare”.  
 
Andreas Andersson (S) yrkade bifall till tredje att-satsen i motionen om stöd till elever med 
autism.  

Jan Salomonsson (V) yrkade bifall till motionen om stöd till elever med autism.  

Beslutsgång  
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 123 i Nackalistans förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 124 i Nackalistans förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 127 i Nackalistans förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  
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Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 129 i Nackalistans förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget.  

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 31 i Sverigedemokraternas förslag, 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 91 i Vänsterpartiets förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 96 i Vänsterpartiets förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 97 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 31 röster mot förslaget och 27 röster för förslaget, 3 ledamöter avstod 
från att rösta. Därmed avslogs förslaget.  
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 11 

Motion – Stöd till vikariepool för lärare 
Ordföranden ställde bifall till kommunstyrelsens förslag mot avslag, och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Motion – Stöd till elever med autism 
Motionens första och andra attsats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Motionens tredje attsats 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag mot bifall till motionens förslag, och fann 
att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra, och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende utbildningsnämndens område. 
 
Sammanträdet ajournerades kl. 18.31-18.41(mellan block 8 och 9) 
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Block 9 – Fritidsnämnden 
 
Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Gunilla Grudevall Steen (L) yrkade, med instämmande av Filip Wiljander (M), Karin 
Teljstedt (KS) och Emma Eide (C), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  
 
Ella Tegsten (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. Hon 
yrkade därvid att punkten 23a underpunkt 1 skulle ställas under särskild proposition.  
 
Jan Salomonsson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 53 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Esa Pekka Örme (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 12 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Sidney Holm (MP), oppositionsråd, yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och 
budget.  
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Han yrkade 
därvid att punkterna 48 och 50 skulle ställas under särskild proposition.  
 
 
Beslutsgång  
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 23a underpunkt 1 i 
Socialdemokraternas förslag och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot förslaget och 24 
röster för förslaget. 3 ledamöter avstod att rösta. Därmed avslogs förslaget.  
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 12. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 48 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 50 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 12 i Sverigedemokraternas förslag 
och fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 53 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
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voteringen angavs 29 röster mot förslaget och 15 röster för förslaget. 17 ledamöter avstod 
att rösta. Därmed avslogs förslaget. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 13 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 54 i Vänsterpartiets förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende fritidsnämndens område. 
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Block 10 – Kulturnämnden 
 
Yrkanden 
Yrkanden avseende budget och särskild proposition 
Richard Herrey (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), Johan 
Krogh (C) och Anders Tiger (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag till mål och budget.  
 
Lovisa Emanuelsson (S) yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag till mål och budget. 
Han yrkade därvid att punkten 27 skulle ställas under särskild proposition.  
 
Jan Salomonsson (V) yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag till mål och budget. Han 
yrkade därvid att punkten 61 och 66 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Andreas Jakobsen Rydstedt (MP) yrkade bifall till Miljöpartiets förslag till mål och budget.  
 
Lars Alexandersson (SD) yrkade bifall till Sverigedemokraternas förslag till mål och budget. 
Hon yrkade därvid att punkten 17 skulle ställas under särskild proposition. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade bifall till Nackalistans förslag till mål och budget. Han yrkade 
därvid att punkterna 53, 57 och 60 skulle ställas under särskild proposition.  
 
Beslutsgång  
Beslutspunkter under särskild proposition 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 27 i Socialdemokraternas förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. 
Vid voteringen avgavs 34 röster mot förslaget och 24 röster för förslaget. 3 ledamöter 
avstod att rösta. Därmed avslogs förslaget.  
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 14 
 

Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 53 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 34 röster mot förslaget och 11 röster för förslaget. 16 ledamöter avstod 
att rösta. Därmed avslogs förslaget. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 15 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 57 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
voteringen avgavs 34 röster mot förslaget och 24 röster för förslaget. 3 ledamöter avstod 
att rösta. Därmed avslogs förslaget. 
Vid voteringen avgavs röster enligt bilaga. 

• Voteringslista 16 
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Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 60 i Nackalistans förslag och fann att 
kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 17 i Sverigedemokraterna förslag och 
fann att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 61 i Vänsterpartiet förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Ordföranden ställde bifall mot avslag avseende punkt 66 i Vänsterpartiet förslag och fann 
att kommunfullmäktige hade avslagit förslaget. 
 
Kommunstyrelsens och partiernas samlade budgetförslag 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens, Socialdemokraternas, Nackalistans, 
Sverigedemokraternas, Vänsterpartiets och Miljöpartiets förslag till mål och budget mot 
varandra och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget avseende kulturnämndens område. 
 
Reservationer 
Socialdemokraterna reserverade sig mot kommunfullmäktiges beslut att anta 
kommunstyrelsens förslag till mål och budget, till förmån för eget budgetförslag. 
 
Nackalistan reserverade sig mot kommunfullmäktiges beslut att anta kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget, till förmån för eget budgetförslag. 
 
Vänsterpartiet reserverade sig mot kommunfullmäktiges beslut att anta kommunstyrelsens 
förslag till mål och budget, till förmån för eget budgetförslag. Vänsterpartiet reserverade sig 
även mot besluten avseende motionerna Träffpunkt Sickla, Seniorboenden i alla 
kommundelar och Stöd till elever med autism. Till reservationen lämnades följande 
motivering. 
”Vänsterpartiet reserverar sig mot kommunfullmäktiges beslut om en oförändrad skattesats 
och otillräckliga löne- och kostnadskompensationer för våra välfärdsleverantörer. I det 
skede vi befinner oss, där regeringen tydligt signalerar att de inte kommer satsa mer än en 
bråkdel av det som behövs bara för att bibehålla den aktuella servicenivån och arbetsmiljön 
i välfärden, och där SKRs egna beräkningar visar tydligt att en sexprocentig uppräkning är 
nödvändig för minimal löne- och kostnadskompensation, är det uppenbart att gränsen är 
nådd för nedskärningarna som alliansen har genomfört i Nacka. 
 
Effektivisering är något som i högst begränsad omfattning låter sig genomföras i 
verksamheter som går ut på att människor hjälper varandra. De enda kostnadsparametrar 
som finns att dra i inverkar negativt på kvaliteten genom att antingen göra personalstyrkan 
otillräcklig för arbetsbelastningen eller göra livsmedel och material för knappa eller 
undermåliga. Hemtjänst går inte att digitalisera. Skolelever behöver läromedel och riktig 
mat, inte uteblivna ämneslärare och knäckebröd till lunch. Våra socialarbetare behöver 
kollegor så att de hinner med sina ärenden. Gränsen för nedskärningarna är nådd, och vi 
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måste istället vara beredda att tillsammans betala mer och vända den nedåtgående trenden i 
vår välfärd.” 
 
Protokollsanteckningar 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaterna. 
”Övergripande och KS 
Budgeten är det årliga tillfälle då partierna beskriver sin samlade politik och också bör 
beskriva hur de olika förslagen ska finansieras. Tyvärr är det lite si och så med det 
sistnämnda. Socialdemokraterna föreslår exempelvis stora ökade investeringar på nästan 
900 miljoner kronor (bl a i 2 cricketbanor, klotterväggar och start av kommunalt 
bostadsbolag) men de visar inte hur det ska finansieras. I korthet finns tre sätt att finansiera 
investeringar, via resultatet (dvs skatteintäkter), genom att ta upp lån och att sälja något, t 
ex mark. Socialdemokraterna vill inte höja skatten, inte låna mer och inte sälja mer mark, 
tvärtom föreslår de t o m lägre markförsäljningsintäkter på 490 miljoner kronor. Högre 
investeringar och lägre intäkter – det går inte ihop. Socialdemokraterna bygger luftslott och 
alla deras förslag blir bara tomma löften eftersom de inte har en finansierad budget. Då 
måste ju något stryka på foten. Trots upprepade frågor i budgetdebatten så valde de att inte 
svara alls på detta.  
 
Det är ganska ohederligt att inte redovisa hur man tänker sig betala för sina förslag och det 
känns väldigt onödigt att den politiska diskussionen ska handla om siffertrixande och i 
frågasättande, när man i stället borde diskutera prioriteringar, ideologiska skillnader i hur 
man ser på nackabornas pengar och offentligt ägande. Vi hoppas på bättring till nästa år. 
Nackaborna förtjänar en mer seriös och ansvarsfull opposition.   
 
NAF 
Nacka tillämpar sedan länge samma etableringsperiod för nyanlända som staten, dvs två år. 
Då erbjuder kommunen SFI, boende, bosökstöd och andra insatser för att de nyanlända 
ska kunna etablera sig i Sverige. Socialdemokraterna vill förlänga etableringsperioden till 
fem år och bara boendekostnaderna skulle med detta förslag öka med uppåt 100 miljoner 
kronor, men de avsätter bara 0,7 miljoner. De lovar runt men håller tunt även på detta 
område. 
 
De förnekade också i debatten att de vill förlänga etableringsperioden, trots att det står 
väldigt tydligt på s 10 i deras budgetförslag: ”Vi vill förlänga etableringstiden i kommunens 
egna bostäder från två till fem år i kombination med ett aktivt stöd i att söka egen bostad 
under denna period.”  
Det håller inte att driva en så osammanhängande och ofinansierad politik om man gör 
anspråk på att styra Nacka. Nackaborna förtjänar en mer seriös och ansvarsfull opposition.  
 
Fritidsnämnden  
Socialdemokraterna påstod under debatten att Moderaterna vill halvera tillgången till idrott, 
att de nya anläggningarna som byggs inte tillför något nytt, att multisporthallen är för liten 
och att Sicklavallen ska säljas för 100 miljoner kronor. Helt fel alltihop, de bygger sin 
politik på rena lögner.  
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Vi moderater vill öka tillgången till idrott, det är därför som vi har massor av nya 
idrottsprojet på gång. Nu snart öppnar nya sporthallarna i Sigfridsborgsskolan och Boo 
gårds skola och Stavsborgsskolans sporthall är under byggnation. Nya Näckenbadet, 
Myrsjö simhall, multisporthallen i Fisksätra, ridanläggningen i Velamsund byggs nästa år. 
Och vi planerar ännu mycket mer.  
 
De nya anläggningarna tillför mycket nytt. En del är förvisso ersättning för befintliga 
anläggningar, men de blir större och modernare och kan användas mycket mer. Det blir 
ökad kapacitet. Två ridhus i stället för ett i Velamsund och fler simbanor i simhallarna 
exempelvis.  
 
Multisporthallen i Fisksätra blir 5 500 kvadratmeter. Dagens sporthall är 1 800 
kvadratmeter, så det blir en ökning med 3 700 kvadratmeter och många nya funktioner. 
Det blir en av våra största idrottsanläggningar.  
 
Sicklavallen ska inte säljas. Däremot har vi beslutat om en inriktning för området som 
innebär att det blir ytterligare en 7-spelarfotbollsplan (dvs 2) där och att man samtidigt kan 
bygga bostäder på området. Markanvisningen beräknas inbringa 560 miljoner kronor – 
pengar som behövs för att klara stora investeringar i bl a nya idrottsanläggningar. Det är 
pengar som Socialdemokraterna inte har. De lovar runt, men håller tunt. Trist bara att 
Socialdemokraterna inte håller sig till sanningen i sin retorik.” 
 
Anders Tiger lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna. 
”BLOCK 2 Kommunstyrelsen, Överförmyndarnämnden, övergripande, skattesats 
Under kommunstyrelsen tillkommer två nya fora som vi Kristdemokrater är särskilt glada 
över blir verklighet inför kommande mandatperiod.   
 
Beredningen för beredskap. Vi kristdemokrater har under det senaste året poängterat 
vikten av att den civila försvarsförmågan behöver byggas upp igen, anpassat för vår tid. Här 
spelar kommunen en central roll. Ett mentalt förberett, ekonomiskt starkt, uthålligt och 
robust samhälle är inte bara avhållande mot angrepp utan ger förutsättningar att klara kriser 
av alla slag, pandemier, militära angrepp, miljö- och klimathot.  
 
Vår kommun är i många avseenden bättre rustad än de flesta andra, men att vi skulle vara 
tillräckligt förberedda i händelse av krig eller svår kris, är naivt att tro. I bästa fall är en 
investering i beredskap onödig, i värsta fall kan den visa sig vara de absolut bäst investerade 
skattekronorna någonsin. Under kristdemokratisk ledning, tillskapas nu en beredning för 
beredskapsfrågor. 
 
Det nya trygghetsutskottet. Att tillskapa ett eget utskott under KS för trygghetsfrågorna är 
ett beslut som vi anser är helt rätt för att på bästa sätt få upp trygghetsfrågorna ännu högre 
på dagordningen. Den lokala förankringen genom trygghetsråden kvarstår, och samtidigt 
får vi bättre tillgång till och insikt i det arbete som sker och effekterna av våra beslutade 
insatser.  
 
Trygghetsutskottet är även en bra plattform att stärka arbetet med att förhindra fusk inom 
exempelvis välfärdssystemen. Det handlar om trygghet för såväl brukare som medarbetare 
och respekt för medborgarnas skattepengar som vi förvaltar. 
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BLOCK 6 Äldrenämnden 
Alla undersökningar stödjer att nöjdheten bland de som tar del av kommunens tjänster är 
hög. Även den senaste brukarundersökningen visar att vi ligger i toppskiktet i relation till 
andra jämförbara kommuner. Men vi Kristdemokrater är medvetna om att det ändå finns 
vissa saker som kan bli bättre inom äldreomsorgen. Därför har vi aktivt drivit fram ett 
kvalitetsarbete. Det här är inte frågor vi på något sätt är ensamma om i Nacka. Inte minst 
pandemin har visat hur viktiga dessa frågor är. Det handlar primärt om kompetens, 
språkkunskaper, kontinuitet, välfärdsfusk, hälsofrämjande och anhörigstöd. 
 
Vi har rott äldrefrågorna stadigt genom en hel pandemi, och på samtliga punkter har vi 
redan kommit en bra bit på väg. Nu gäller det att hålla i och fortsätta.  
 
• Vi har stadigt höjt checknivåerna 
• Vi har skapat incitament för hemtjänstföretagen så att de mer aktivt börjat arbeta mer 
med kontinuiteten, det fortsätter vi med 
• Satsningen på språkstärkande utbildning fortsätter 
• Vi har skärpt kraven på utbildning och ökad sjuksköterskebemanningen på äldreboendena 
för äldre 
• Vi har varnat och avslutat samarbeten med företag som inte hållit vad de lovat 
• Vi har ändrat vårt sätt att arbeta med det hälsofrämjande för att nå ut till fler 
• Vi har etablerat två nya Träffpunkter för äldre 
• Vi har stärkt anhörigstödet och ska nu utveckla det ytterligare för att nå ännu fler 
• På kort tid har majoriteten av Nackas säbon blivit demenscertifierade. Nu höjer 
äldrenämnden målet för att alla särskilda boenden ska bli det 
• De första smarta låsen är installerade ute hos kund. 
 
Efter årsskiftet har vi inte längre ordförandeskapet i nämnden men vi kommer aktivt arbeta 
med att säkerställa att fokuset på kvaliteten inom äldreomsorgen kvarstår. 
 
BLOCK 9 Fritidsnämnden 
”Det är oftast i familjen som barn och ungdomar formas till att leva aktivt, att pröva nya 
saker med självförtroende och nyfikenhet.  
 
Det sammanhang och den tillhörighet som idrott och andra fritidsaktiviteter ger kan för 
vissa vara helt avgörande för att undvika att hamna i utanförskap eller i fel sammanhang. 
För många skapas en grund för hälsosamma vanor och livskvalitet. Därför är det viktigt att 
hitta sätt att få våra ungdomar att stanna kvar i sina olika aktiviteter så länge som möjligt. 
Vi tror att det finns fler förklaringsvariabler än tillgången till anläggningar som gör att 
ungdomar som når högstadieåldern väljer att sluta. Det vill vi tillsammans med såväl 
föreningsliv som andra facknämnder utforska ytterligare.  
 
Kommunen har också en möjlighet, och ett ansvar, att se till att det finns 
fritidsverksamheter tillgängliga, även för ungdomar från familjer som inte har de 
ekonomiska möjligheterna att organisera allt själv. Eller för den som av olika anledningar 
inte passar in i ramen för organiserad föreningsverksamhet. Utbudet måste vara brett. Att 
nå de som idag inte tar del av utbudet är även det en utmaning som vi behöver ytterligare 
insikt i. 
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De närmaste åren kommer Alliansen i Nacka att fortsätta att investera stort i idrotten. Det 
handlar om att bygga nytt men även om att vidareutveckla befintliga anläggningar. Vi tycker 
ofta att tempot bör accelerera. Det kommer bli intensiva och viktiga fyra år framöver för 
Fritidsnämnden. Vi står inför miljardinvesteringar som kommer att följas av väsentligt 
höjda driftskostnader, som kommer ligga på nämnden. 
 
Viktiga ställningstaganden ska göras. Återstarten av planeringen av Järlahöjden står för 
dörren. Det här är en fantastisk möjlighet för idrotten i Nacka och det är viktigt att det blir 
rätt från början. 
 
Vi kommer även med stort intresse följa resultatet av såväl den upphandlade 
fritidsgårdsverksamheten som implementeringen av de nya riktlinjerna och 
fördelningsprinciper för bokningar i fritidsnämnden anläggningar, så att de fyller sitt syfte.” 
 
Johanna Kvist lät anteckna följande till protokollet för Socialdemokraterna. 
”Vi står inför en prövande tid med ett försämrat ekonomiskt läge och oroligheter runt om i 
världen med flera pågående kriser och krig. Detta påverkar också Nacka. Då krävs det ett 
samhällsbygge som grundar sig i jämlikhet, jämställdhet, alla människors lika värde och som 
samtidigt värnar om en långsiktigt hållbar utveckling av Nacka. 
 
Nacka har en stark ekonomisk bas och den ska kunna användas vid tider som den vi är i 
nu, där inflationen stiger med ökade matkostnader och energipriser som följd. Om det 
innebär att vi gör svagare ekonomiska resultat i några år framöver är det att föredra framför 
stora nedskärningar i välfärden.  
 
I Socialdemokraternas budgetförslag görs tre tydliga prioriteringar. För att trygghet ska gälla 
alla. För att en välfungerande och jämlik välfärd är grunden i vårt starka samhälle. Och för 
att ska vi klara klimatomställningen måste vi ta ett gemensamt ansvar och Nacka måste öka 
takten.  
 
Vi socialdemokrater är beredda att göra de satsningar som krävs idag och imorgon, för 
nackaborna, företagen och våra medarbetare. Vi prioriterar alltid välfärden, tryggheten och 
klimatet före nedskärningar och skattesänkningar.” 
 
Nackalistan lät anteckna följande till protokollet. 
Övergripande, KS och ÖFN 
”Sverigedemokraterna vill minska anslaget till modersmålsundervisning. Såhär säger 
forskare som undersökt modersmålsundervisningsämnets betydelse för individ, skola och 
samhälle: ”Vi betraktar förslag om slopad modersmålsundervisning som ett infamt och 
oinitierat påhopp på en pedagogisk praktik som levererar goda resultat trots att de 
bristande förutsättningarna saknar motstycke inom svensk skola.” 
YuSie Rundkvist Chou” 
  
”Jag citerar skalden Verner von Heidenstam som för länge sedan engagerade sig i frågan 
om allmän rösträtt med utdrag ur dikten Medborgarsång: ”Det är skam det är fläck på 
Sveriges banér att medborgarrätt heter pengar”. 
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De småpartier, L, C, KD och MP som backade i valet i Nacka överkompenserades kraftigt 
av den moderata resurstilldelningen för att hänga med i alliansgänget. Det innebar en stor 
skillnad jämfört med det förslag som stod i alliansens budget för år 2022. Där fick dessa 
partier betydligt mer än vad som beslutades om för år 2022. Däremot fick det tredje största 
partiet Nackalistan betydligt mindre än vad som stod som beslut i samma budget. Allt för 
att strypa respektive kraftigt gynna partier på ett sätt som inte står i relation till antal röster 
för respektive parti. Med ett erbjudande till dessa partier som de inte ekonomiskt kunde 
säga Nej till, som t ex i fallet Miljöpartiet.  Kanske hade flera av deras gröna förslag ändå 
gått igenom som beslut utan Miljöpartiets benägna hjälp som de nu förklarar kovändningen 
med. Om denna orättvisa resursfördelning har våra invånare inte mycket vetskap om och 
skulle säkert inte heller gilla det. Nej, tyvärr heter medborgarrätt pengar i Nacka, som 
Hedienstam en gång sa.  
 
Nackalistans skattenivå vill inte ta av medel och säkerhet för framtiden i form av den 
buffert som kommunerna behöver ha på 2%. Den behövs när kostnader och risker ökar. 
Nackalistans skattenivå är 5 öre lägre än föregående års men innebär en fortsatt satsning på 
välfärden och betonar vikten av att satsa, speciellt i dåliga tider, för att få hjulen att rulla 
igen.” 
Christina Ståldal  
 
NTN 
”Några av det viktigaste punkter i Nackalistans Mål och Budget 2023 för natur- och 
trafiknämnden där Nackalistan skiljer oss från Nackas styrande majoritet, är att vi vill 
utreda/instifta Svindersvikens naturreservat, återstarta arbetet med Skuruparkens 
naturreservat samt bygga en hiss i Finnboda/Danvikshem. Vi har även fått med oss övriga 
partier på många frågor Nackalistan driver, t ex att tidigarelägga utbytet av energisnål 
gatubelysning från 2033 till 2024, laddstolpar för elbil bl a vid Älta IP, parkskötsel med 
häst, tillgänglighetsanpassade badplatser, återställande av flera våtmarker, utökade 
pendelbåttrafik (bl a till Telegrafberget) och utredning av båttrafik i Skurusundet, ny gång- 
och cykelbro i Finntorp, hastighetssänkning på Järlabron, cykelbana längs hela 
Ormingeringen, sopsaltning av de prioriterade cykelstråken, ökad ambition in om 
renhållning inklusive feriearbete med skräpplockning med flera.” 
Lina Olsson  
 
NAF 
”Nu mer än någonsin måste nämnden rusta sina målgrupper för framtiden genom studier 
och arbetsmarknadsinsatser. Nackalistan vill för 2023 särskilt satsa på SFI och arbetspraktik 
för fler som behöver förbättra sina språkkunskaper, arbete/praktik under handledning för 
unga i riskzon, samt pilotprojekt medborgarkontor i Fisksätra. Dessutom vill vi införa 
indikatorerna ”andelen nyanlända som får bostad _i Nacka_ efter etableringstidens slut” 
där målnivån ska vara hög och ”Andelen beslut om ekonomiskt bistånd som ändras efter 
prövning i rätten” där målnivån ska vara låg. 
 
Det finns mer att göra för att förbättra och utveckla hanterigeb av ekonomiskt bistånd, 
som är den sista utvägen när en människa befinner sig i ekonomisk kris och utsatthet. Vi i 
Nackalistan vill att det görs en ordentlig översyn av ansökningsprocessen. Från det som 
gäller hur ansökningsformuläret är utformat till vilken hjälp och stöttning som kan behövas 
från handläggarnas sida. Det finns en risk med att för stort fokus hamnar på att hålla 
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budget, och gärna minska utbetalningarna, där vissa utsatta grupper kan komma i kläm. 
Nackalistan vill därför satsa mer pengar på handläggarstöd för de grupper som av olika 
anledning, som t ex funktionsnedsättning, har svårt att söka bidrag. Vi vill lägga mer 
resurser på försörjningsstöd då vi går mot tuffare tider. Nackalistan vill också se en 
grundlig utvärdering och analys av vilken nämnd ekonomiskt bistånd bör ligga under, är det 
NAF eller socialnämnden, som i de flesta andra kommuner?                                                                                                       
Nackalistan har föreslagit två nya indikatorer i vår Mål och budget för 2023 som gäller just 
ekonomiskt bistånd. Den ena indikatorn mäter hur snabba vi är på att ge människor hjälp. 
Antal dagar från nybesök till beslut till försörjningsstöd, där vi anser att målet bör vara fyra 
dagar. Den andra indikatorn ska mäta hur rättssäkra besluten om ekonomiskt bistånd är. 
Nackalistan har yrkat i ett särskilt beslut, att alla beslut kring ekonomiskt bistånd ska vara 
rättssäkra, samt att andelen beslut som ändras helt eller delvis i Förvaltningsrätten ska vara 
låg och mätas med särskild indikator.” 
Yusie Rundkvist Chou, Kristina Granlund  
 
FrN 
”Utredaren trodde att Nya Näckenbadet skulle kunna vara i drift 2018. I stället blev en 
ersättningsbassäng (som inte ens nämndes i simhallsutredningen) klar 2018. Den skulle 
bara stå i ett par år men har nu hunnit mögla, måste renoveras och har redan kostat minst 
40 miljoner. Beräknad kostnad för Nya Näcken har gått upp från 95 miljoner till 300 
miljoner på löpande räkning.  
Just nu vet ingen om Nya Näcken på Saltsjöbadens IP överhuvudtaget FÅR byggas. Mark- 
och miljödomstolen har fortfarande inte avkunnat sin dom. Men klart är att marken är full 
av miljögifter som riskerar att pysa ut både i Neglingeviken och i ångor i den färdiga 
simhallen, vilket innebär hälsorisker både för besökare och anställda. Vill Alliansen 
verkligen ha detta på sitt samvete? 
Som grädde på moset vill Alliansen prompt ha en privat entreprenör som bygger, äger och 
driver den planerade simhallen i Myrsjö genom den ökända offentlig-privat-samverkan 
(OPS)-modellen som orsakat onödiga fördyrningar av såväl Nya Karolinska som 
Arlandabanan. 300 miljoner extra kommer Myrsjö-simhallen att kosta på grund av detta. 
Pengar som hade kunnat räcka till en simhall till.” 
Yusie Rundkvist Chou, Mikael Carlsson  
 
KUN 
”Kultur är en grundlägganderättighet för alla, oavsett var man befinner sig i livet. En 
grundbult i demokratin. Kultur berikar. I Sverige och i Nacka så finns det generellt ett rikt 
utbud av aktiviteter att ta del av och tack vare aktivt arbete från skolor, bibliotek och andra 
aktörer så finns det goda möjligheter för alla invånare att läsa, se och uppleva kultur. Men 
det finns saker att förbättra. 
 
Trots bromsad byggtakt så växer Nacka fortfarande påtagligt. Nya stadsdelar växer fram, 
andra får ett påtagligt tillskott av nya nackabor. Vi har ett antal kulturhus och bibliotek med 
engagerade medarbetare, som alla gör sitt bästa givet olika förutsättningar. Under den 
gångna mandatperioden så har det diskuterats och beslutats om nya och förändrade lokaler 
för Älta kulturknut och Fisksätra Folkets Hus. 
 
Det som kallas Ältagruppen, en sammanslutning av eldsjälar i Älta, har återkommande 
kritiserat den bristfälliga planeringen av lokaler som tyvärr klubbats av tidigare majoritet. 
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Biblioteket får försämrade förutsättningar för att kunna tillhandahålla ändamålsenliga 
lokaler där såväl skolklasser som enskilda studenter ska kunna trivas. Biblioteken kan och 
bör fungera som en plats för båda dessa, och det ska finnas såväl tysta rum som möjlighet 
till diskussion och rådgivning. 
 
Efter två år i tillfälliga lokaler och med bygget i Fisksätra i full gång är det fortfarande inte 
bestämt var, och vilken typ av permanent plats Folkets Hus ska få. Det bidrar till osäkerhet 
för de anställda och för de föreningar och verksamheter som nyttjar lokalerna. Det är av 
yttersta vikt att de framtida lokalerna är ändamålsenliga och att det från allra första början 
lyssnas på verksamhetsutövarnas synpunkter för att undvika de misstag som begicks under 
planeringen av nya kulturlokaler i Älta. 
 
Detsamma gäller även när, som vi vill, att det planeras för nytt bibliotek och kulturlokaler 
på nordvästra Sicklaön, något som skulle gagna boende på Kvarnholmen, Finnboda och 
Henriksdalsberget. Nackalistan vill bibehålla den nuvarande nivån på kulturpengen så att så 
många som möjligt ska kunna ta del av konst- och kulturaktiviteter. Efter pandemin tror vi 
fortfarande att många barn längtar efter att få komma tillbaka till en fritid utan de 
begränsningar som pandemin till viss del inneburit även för dem. Nackalistan vill också 
satsa en miljon kronor på kulturupplevelser på äldreboenden. Pandemin har varit tuff för 
de som bor på äldreboende, och behovet av kultur som kommer hem till en är stort.”                                                                                                                                                                                     
Mikael Carlsson   Päivi Dahlin” 
 
 
 
- - - - - 
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§ 290 KFKS 2022-00977 

 

Revidering av reglementen i samband med ny 
mandatperiod 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente för 

kommunstyrelsen enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 31 oktober 
2022. 

2. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente med 
gemensamma bestämmelser för den politiska organisationen enligt bilaga 2 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 31 oktober 2022. 

3. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente för arbets- 
och företagsnämnden enligt bilaga 3 till tjänsteskrivelsen daterad den 31 
oktober 2022. 

4. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente för miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden enligt bilaga 4 till tjänsteskrivelsen daterad den 31 
oktober 2022 med följande ändring: att andra meningen i avsnitt § 3 
punkt I ändras till "Det ska vara sex ledamöter med tre ersättare i 
myndighetsutskottet" 

5. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente för natur- och 
trafiknämnden enligt bilaga 5 till tjänsteskrivelsen daterad den 31 oktober 
2022. 

6. Kommunfullmäktige beslutar att revideringar av reglementen enligt 
beslutspunkterna 1-5 träder i kraft den 1 januari 2023. 

Ärende 
I ärende om Nacka kommuns mål- och budget 2023-2025 som behandlades på 
kommunstyrelsens sammanträde den 24 oktober 2022, § 272, föreslås bland annat att ett av 
områdena som prioriteras är ”En tryggare och grönare kommun”. Utifrån detta föreslås i 
sin tur revideringar i Reglemente för kommunstyrelsen, Reglemente med gemensamma 
bestämmelser för den politiska organisationen, för arbets- och företagsnämnden och 
Reglemente för miljö- och stadsbyggnadsnämnden. 
 
I förändringarna i Reglemente för kommunstyrelsen finns bland annat med ett tydligare 
miljöutskott, ett nytt trygghetsutskott varför brottsförebyggande rådet föreslås upphör, en 
ny beredning för beredskapsfrågor och att kommunstyrelsen beslutar om planbesked. I 
Reglemente med gemensamma bestämmelser för den politiska organisationen föreslås en 
möjlighet till insynsplatser för partier i kommunfullmäktige som inte är representerade i en 
viss nämnd eller styrelse. I Reglemente för arbets- och företagsnämnden föreslås namnet på 
nämnden bytas till nämnden för arbete och försörjning för att tydligare och bättre 
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återspeglar nämndens ansvar och uppdrag. I Reglemente för miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden föreslås att nämndens ansvar för planbesked begränsas till att 
besluta om planbesked för enskild fastighet eller tomtdelning eftersom övriga planbesked 
föreslås beslutas av kommunstyrelsen. 
 
I samband med ovan nämnda förändringar föreslås även en mindre revidering av 
reglementet för natur- och trafiknämnden avseende hantering av minnesanteckningar i 
Naturvårdsrådet och ansvar för städning och återställande av allmäntillgängliga platser. 
 
Reglementesändringarna träder i kraft den 1 januari 2023. 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsen den 7 november 2022, § 295 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret samt juridik-och kanslistaben, daterad den 31 
oktober 2022  
Bilaga 1. Reglemente för kommunstyrelsen, med spårning av föreslagna justeringar 
Bilaga 2. Reglemente med gemensamma bestämmelser för den politiska organisationen, 
med spårning av föreslagna justeringar 
Bilaga 3. Reglemente för arbets- och företagsnämnden, med spårning av föreslagna 
justeringar 
Bilaga 4. Reglemente för miljö- och stadsbyggnadsnämnden, med spårning av föreslagna 
justeringar 
Bilaga 5. Reglemente för natur- och trafiknämnden, med spårning av föreslagna 
justeringar 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Johan Krogh (C) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag med följande ändring:  
”att andra meningen i avsnitt § 3 punkt I ändras till "Det ska vara sex ledamöter med tre  
ersättare i myndighetsutskottet" 
 
Anderas Andersson (S) yrkade bifall till följande ändringsförslag gällande beslutspunkt 1, 2 
och 4:   
”1. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente för kommunstyrelsen 
enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 31 oktober 2022, med ändringen att punkt 
H7 stryks.  
2. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente med gemensamma 
bestämmelser för den politiska organisationen enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen daterad 
den 31 oktober 2022, med ändringen att stycke 3 under §1 stryks.  
4. Kommunfullmäktige antar föreslagen revidering av Reglemente för miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden enligt bilaga 4 till tjänsteskrivelsen daterad den 31 oktober 2022, 
med ändringen att punkt B10 lyder “Ge planbesked”. ” 
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I Andreas Anderssons yrkande avseende punkt 1 och 4 instämde Tomas Ottosson (V) och 
Mikael Carlsson (NL).  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns tre förslag till beslut. Kommunstyrelsens förslag, 
Andreas Anderssons ändringsyrkande avseende beslutspunkt 1, 2 och 4 samt Johans 
Kroghs ändringsyrkande avseende beslutspunkt 4. 
 
Beslutspunkt 1 
Ordföranden ställde ändringsyrkandet gällande beslutspunkt 1 mot kommunstyrelsens 
förslag, och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag.  
 
Beslutspunkt 2 
Ordföranden ställde ändringsyrkandet gällande beslutspunkt 2 mot kommunstyrelsens 
förslag, och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag.  
 
Beslutspunkt 4 
Ordföranden ställde ändringsyrkandet gällande beslutspunkt 3 mot kommunstyrelsens 
förslag, och fann att kommunfullmäktige hade beslutat i enlighet med kommunstyrelsens 
förslag.  
 
Övriga beslutspunkter (3, 5 och 6) 
Ordföranden ställde kommunstyrelsens förslag avseende beslutspunkterna 3, 5 och 6 mot 
avslag och fann att kommunfullmäktige hade beslutat enligt kommunstyrelsens förslag.  
 
Slutligen ställde ordföranden Johan Kroghs ändringsyrkande mot avslag och fann att 
kommunfullmäktige hade beslutat enligt ändringsyrkandet. 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan. 
”Nackalistan tycker att den centralisering av beslut som pågår i Nacka är olycklig. I detta 
fall gäller det överförandet av beslut om planbesked när det inte enbart berör en fastighet 
eller tomtdelning från MSN till KS. Nackalistan tycker att MSN är den facknämnd som 
besitter bäst kunskap om detta och därför är det naturligt att besluten fattas där. 
Insynsplatser. I nämnder är något som Nackalistan drivit under många år och vi är glada att 
se att de blir verklighet.” 
 
- - - - - - 
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§ 291 KFKS 2022-01039 

 

Varför inte utse miljöpriset genom omröstning? 
Interpellation den 14 november 2022 av Konstantinos Irina (NL) till kommunstyrelsens miljöutskotts 
ordförande Hans Peters (C) 

Beslut 
Fullmäktige beslutar medge att interpellationen får framställas samt att den besvaras vid 
nästkommande sammanträde. 

Handlingar i ärendet 
Interpellation 
 
 
- - - - - - 
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